
 

 

Beslutningsprotokol for menighedsrådsmøde  
tirsdag den 24. august 2021 (8/21) kl. 17.00-19.00 i Domkirkens Hus 
 

• Til stede: Jeppe Hedaa, Hanne Sundin, Jakob Knudsen, 
Charlotte Ekstrand, Ole Ehlers, Michael Vielsted,  
Nore Kornø Rasmussen, Lisbeth Maindal, Anders Gadegaard, 
Steffen Ringgaard Andresen, Stine Munch, Christian Monrad,  
Signe Malene Berg, Eva-Maria Schwarz 

  

• Afbud: Hanne Esmann 
 

Christian Monrad forlod mødet kl. 19. Hanne Sundin forlod 
mødet kl. 19.10 

 

• Mødet sluttede kl. 19.20 
 

• Beslutningsprotokollen blev oplæst på mødet og godkendt 
 

• Referent: Birgit Bøgh Sønderriis, kordegn 
 

 
1. Indledning ved Domprovsten  
 

 
 

 
2. Godkendelse af dagsorden 
 

 
Dagsorden blev godkendt med tilføjelse af punkt 9 
og punkt 10, samt orientering med nyt fra 
personalet under eventuelt 
 

 
3. Orientering fra præsterne.  
Hvordan ser præstegruppen arbejdet 
udfolde sig efter Corona?  
 

 
Præsterne fra dag- og natkirke orienterede hele 
vejen rundt om det igangværende og fremtidige 
arbejde efter Corona i dag- og natkirke. Der er 
generelt travlt. 
 
Kort fra personalet. Medarbejderrepræsentant 
Jacob Ægidius orienterede. 
Coronarestriktionerne med bl.a. areal- og 
afstandskrav i folkekirken er stort set blev ophævet 
pr. 14. august. Personalet har endnu en gang 
justeret rutinerne. Enkelte aktiviteter afholdes 
stadig med særlige hensyn til at kunne holde god 
afstand mv., og samtidigt med at udskudte 
kirkelige handlinger (inkl. konfirmationer) nu kan 
afvikles, er en ny sæson gået i gang med masser  
 



 
af aktivitet, og derfor også ekstra travlhed i 
hverdagen. 
Der ansat 2 nye bassangere Victor Emil Kassebeer 
og Lauritz Jacob Thomsen pr. 1. oktober 
 

 
4. Udvalgsrunde.    
Udvalgene orienterer om status for 
arbejdet resten af året 
 

 
Personaleudvalg. 
Hanne Sundin orienterede om at der har været 
afholdt MUS for alle ansatte inden sommer. Det 
har været en god proces. Der holdes fortsat møder 
for ’mellemlederne’. Kirketjenervikarbudget ligger 
hvor det skal. 
Der er et efterslæb på den obligatoriske 
uddannelse for personalet, efterslæbet er under 
afvikling. 
 
Kommunikationsudvalg. 
Lisbeth Maindal orienterede om arbejdet i udvalget 
og vigtigheden med arbejdet og udgivelsen af 
kirkemagasinet samt det kommende arbejde i 
udvalget. 
 
Kulturudvalg. 
Nore Kornø Rasmussen orienterede om arbejdet. 
Kulturudvalget har delt arbejdet op mellem sig i 
arbejdsgrupper. 
Der har været et indledende møde i 
musikudvalget, det fremkom at der ønskes at blive 
lavet lyd- og billedklip kantoriet via de nye  
DR kameraer. Der mangler at blive etableret en 
pult til det brug. Der fremkom et ønske et 
supplerende sæt korkåber til supplering. 
 
Diakoniudvalg. 
Michael Vielsted orienterede om at der afholdes 
første møde for samarbejdspartnere i udvalget i 
september. Det har været svært at få folk til at 
mødes. 
 
 
 
 
 
 



 
Bygningsudvalg. 
Jakob Knudsen orienterede om arbejdet med 1. 
etape af facaderenovering, arbejdet løber resten af 
2021. Der søges om penge hos fonde til 2. etape – 
den indvendige renovering. Der arbejdes på 
færdiggørelse af lydanlægget i kirkerummet. 
Låsesystemet for Domkirken og Sankt Andreas 
bliver snart sat i projekt. Domkirken Hus kan 
kobles på senere 
 
Musiksamarbejde i provstiet, 
Ole Ehlers orienterede om samarbejdet kirkerne 
imellem med Babysalmesang, som er en stor 
succes. 
 
Skoletjenesten. 
Ole Ehlers orienterede fra sidste møde i 
Skoletjenesten og det gode samarbejdet mellem 
de københavnske kirker. Ole Ehlers er blevet valgt 
som formand. 
 
Forretningsudvalg. 
Jeppe Hedaa meddeler, at det går godt med 
arbejdet. Udvalget mødes en gang om måneden 
10 dage før menighedsrådsmødet med 
fastsættelse af dagsorden for det kommende 
menighedsrådsmøde. 
 

  
5. Diakoniudvalget 
   

 
Der blev foreslået at menighedsrådet støtter 
sogneudflugten til Bornholm med medvirken af 11 
medarbejdere med 5.500,- kr.  
Forslaget blev vedtaget med stemmerne 
For: 14 
Imod: 0 
 

 
6. Økonomi  a) Halvårsregnskab  
 
  b) Udkast til budget 2022 
 

 
a) Halvårsregnskabet blev godkendt 
 
b) Budget 2022 blev godkendt. Der bliver kigget på 
den interne budgetfordeling efter visionsseminar. 
 
 
 



 
Budgettet blev godkendt med stemmerne 
For: 13 
Imod: 1 
 

 
7. NECC invitation 
     

 
Det blev vedtaget, at der sendes 2 fra Vor Frue 
afsted - budget pr. person er 7.000, - kr. 
Det blev besluttet med stemmerne: 
For: 12 
I mod: 0 
 

 
8. Indkøb af Højskolesangbogen 

 

 
Der laves en samlet indstilling fra præsterne for 
indkøb af både højskolesangbog og de nye 
salmebøger. 
Punktet sættes på til næste menighedsrådsmøde. 
 

 
9. Forslag om opløsning af 
Citykirkesamarbejdet 
 

 
Punktet sættes på til næste menighedsrådsmøde 

 
10. Frivillighedsudvalg 

 
Punktet sættes på til næste menighedsrådsmøde 

 
11. Eventuelt 
 

 
Orientering fra personalet v/ Jacob Ægidius. 
Sommerkoncerterne har i år fundet sted helt som 
de plejer - hver lørdag i juli og august. 
Koncerterne har været velbesøgte, mellem 80 og 
150 tilhørere pr. gang, og der har været besøg af 
to kor fra Århus, samt orgelsolister fra Danmark, 
Sverige, England og USA. 
  
Onsdag 1. september kl. 19.30 har vi et 
samarbejde med Trinitatis Kirke. Alsang med 
Mathias Hammer og medlemmer fra Københavns 
Drengekor. Det finder sted på Dyrkøb. 
 
Vedr. finansiering af Kantoriets opførelse af 
Händels Messias til december - omkring 80% er i 
hus, og der træffes snart afgørelse om hvorvidt det 
kan gennemføres. 
 
 

 


